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 P r o t o k ó ł  Nr XXV/2012 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 18 października 2012r. w sali Urzędu Gminy 
w Kotlinie w godz. od 900 do 1035 

 
I. Otwarcie. 
              Otwarcia XXV sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Czesław 
Moch witając: radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy  Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, przedstawicieli Policji: Krzysztofa Dąbkiewicza 
i Jacka  Gargula, sołtysów i redaktor Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na 
ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 15. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
Z zaproszonych sołtysów nieobecni byli: Marian Żurek, Janusz Sierański i Renata Woźniak.  
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
              Przewodniczący Rady pytał czy są wnioski o zmianę porządku obrad. 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o: projekt uchwały w sprawie 
zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012 oraz projektu opinii w sprawie wyrażenia opinii o 
wniosku Wójta Gminy o dofinansowanie budowy drogi transportu rolniczego. 
Za wprowadzeniem zmian w porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Porządek obrad przedstawiony przez Przewodniczącego Rady: 
1.Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXIV 
    sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXIV sesji Rady oraz  
    z wykonania uchwał Rady. 
7. Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012,  
    w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 
8. Podjęcie uchwał: 
    - w sprawie podziału Gminy Kotlin  na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
      oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 
    - w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wod ę i zbiorowe  
      odprowadzanie ścieków, 
    - w sprawie ustalenia opłaty za składowanie odpadów na składowisku odpadów 
      komunalnych w Kotlinie, 
    - w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których 
      zarządcą jest Wójt Gminy Kotlin, 
    - w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
      uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności na terenie Gminy Kotlin w zakresie 
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      opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
    - w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 
       podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
      wolontariacie, na rok 2013, 
    - zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2012 rok, 
    - w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
      Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 
9. Podjęcie opinii w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Wójta Gminy Kotlin o 
    dofinansowanie budowy drogi transportu rolniczego. 

 10. Wolne głosy i wnioski. 
 11. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zg łoszone na XXIV sesji Rady. 
 12. Zamknięcie obrad. 
 
ad.3  Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Gminy. 
                     Protokół z XXIV sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie 15 głosami „za”. 
Protokół wyłożony został do wglądu w dniu dzisiejszym  na sesji Rady oraz  na posiedzeniach 
komisji Rady w dniu 16 października br. 
 
ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Wnioski zgłosili: 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o: 
-  ustawienie lustra przy drodze Kurcew – Wola Książęca w miejscowości Twardów na wprost 
   drogi Wyszki – Twardów, 
-  ustawienie znaku drogowego „ Uwaga na drogę z pierwszeństwem przejazdu” przy drodze 
   Kurcew – Wola Książęca w miejscowości Twardów przy posesji nr 13, w miejscu którym od 
   dłuższego już czasu stoi tylko słupek od znaku drogowego, 
-  wycięcie krzaków przy drodze Kurcew – Twardów na odcinku od posesji nr 1 Sławoszew do  
   Bączewia, przy tzw. „drodze zajęczej”. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o ustawienie znaku „Parking” przy ul. Konopnickiej, 
ponieważ rodzice dowożący dzieci do przedszkola otrzymali upomnienia od Policji za 
parkowanie  samochodów na chodniko – parkingu. 
Radny Jerzy Szymczak wnioskował o doprowadzenie do porządku studzienki kanalizacyjnej 
przy ul. Dworcowej i ul. Spółdzielców. Radny informował, że studzienki te praktycznie są 
nieużywalne, ponieważ gdy są intensywne opady deszczu, to są zatykane i nie spełniają 
swojego zadania. Radny mówił, że był obecny gdy wiosną  naprawiano studzienkę na ul. 
Spółdzielców. . Przy opadach jakie były ostatnio woda zamiast  do studzienki kanalizacji 
deszczowej spływała do studzienki kanalizacji sanitarnej. Radny uważał, że pracownicy z 
Gminy próbowali naprawiać, albo udawali, że robią, a efekt wiadomo jaki jest. 
 
 
ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXIV sesji Rady. 
               Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym : 
- przekazał interpelacje i wnioski Wójtowi Gminy, 
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- 5 października uczestniczył w konferencji jaka odbyła się w pałacu w Witaszycach  
  „ Z Napoleonem w Witaszycach”, 
- 12 października obecny był na otwarciu kompleksu sportowego w Pleszewie, 
- także 12 października  powitał obecnych na Festiwalu Solistów i Zespołów Akordeonowych 
   w Kotlinie, 
- 17 października obecny był  na VI Powiatowym Konkursie Piosenki Religijnej „Papieskie  
  Śpiewanie”  w Tarcach zorganizowanym przez Gimnazjum w Woli Książęcej i Parafię pw.  
  Świętych Piotra i Pawła w Twardowie, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów na dzisiejszą sesje Rady, 
- wziął udział  w posiedzeniach obu stałych komisji Rady w dniu 16października br. 
Do informacji złożonej przez Przewodniczącego Rady nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXIV sesji Rady oraz            
z wykonania uchwał Rady. 
                  Informacja o realizacji uchwał podjętych na XXIV sesji Rady oraz o wydanych 
zarządzeniach w okresie międzysesyjnym przedstawiona przez Wójta stanowi załącznik do 
protokołu. 
Następnie Wójt  poinformował o działaniach podejmowanych  w okresie międzysesyjnym: 
- w dniu 28 września dokonano odbioru końcowego  zadania pn. „Wymiana pokrycia 
  dachowego na świetlicy wiejskiej w Sławoszewie” na które to zadanie Gmina otrzymała 
  wsparcie finansowe   w kwocie 10 tys. zł , 
- w dniu 1 października  podpisano umowę z wykonawcą  na wykonanie remontu kolektora 
   kanalizacji sanitarnej w Kotlinie, 
-  w dniu 5 października dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty na   budowę kanalizacji 
   sanitarnej w Woli Książęcej  za kwotę 3.393.057,05 zł, 
-  w dniu 8 października dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty  na udzielenie kredytu  
   bankowego w kwocie 1 mln złotych, 
- w dniu 8 października podpisano umowę  na zakup używanego samochodu pożarniczego dla 
  OSP Wilcza, 
- w dniu 19 października dokonany zostanie  odbiór końcowy  trwającej przebudowy drogi  
  gminnej w Parzewie, 
- podjęciu decyzji przez Zarząd Wojewódzki Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  
 Wodnej w Poznaniu  o udzieleniu  na wniosek Gminy pomocy finansowej w kwocie  
  4.390.000,00 zł  na wsparcie realizacji  budowy kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad. 7 Przyjęcie  informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 
2011/2012, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 
                    Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przewodniczących komisji. 
                    Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak przedstawił pozytywną opinię Komisji zarówno co do projektów uchwał jak            
i do  informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012. 
Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak  poinformował o tym, że na posiedzeniu 
Komisji w dniu 16 października dużo dyskutowano na temat odchodzenia od ryczałtu od osoby 
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za odprowadzanie ścieków. Komisja jest za odchodzeniem od ryczałtu i jest za propozycją 
Wójta co do ceny za pobór wody. 
                     Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała przedstawił również 
pozytywną opinię Komisji co projektów uchwał jak i informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych. Przewodniczący  poinformował, że w posiedzeniu Komisji udział wzięli 
dyrektorzy gimnazjów, szkół podstawowych i przedszkola. 
Przewodniczący Komisji Stefan Taczała poinformował, że osobiście nie podoba mu się to, że 
planuje się budowę dróg z tłucznia. Natomiast Komisja zaopiniowała pozytywnie wniosek 
Wójta o budowę 4 dróg z tłucznia. 
Przewodniczący Rady pytał – czy są uwagi do informacji o realizacji zadań oświatowych ? 
Uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący uznał, że informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych została przez Radę przyjęta. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.8 Podjęcie uchwał.  
             Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) podziały Gminy Kotlin na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby  
    radnych wybieranych w każdym okręgu. 
    Uchwała Nr XXV/125/2012 podjęta została 15 głosami „za”. 
2) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  ścieków. 
    Uchwała Nr XXV/126/2012 podjęta została  14 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym  
    radnego Mirosława Twardowskiego. 
3) ustalenia opłaty za składowanie odpadów na składowisku odpadów komunalnych  
    w Kotlinie. 
    Uchwała  Nr XXV/127/2012 podjęta została 15 głosami „za”. 
4) ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których zarządcą jest 
    Wójt Gminy Kotlin. 
     Uchwała nr XXV/128/2012 podjęta została 15 głosami „za”. 
5) określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 
    zezwolenia na prowadzenie działalności na terenie Gminy Kotlin  w zakresie opróżniania  
    zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
    Uchwała nr XXV/129/2012 podjęta została 15 głosami „za”. 
6) rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami  
    wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
    na rok 2013. 
    Uchwała Nr XXV/130/2012 podjęta została 15 głosami „za”. 
7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2012 rok. 
    Uchwała Nr XXV/131/2012 podjęta została 15 głosami „za”. 
8) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz  
    Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 
    Uchwała Nr XXV/132/2012 podjęta została 15 głosami „za”. 
Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
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ad. 9 Podjęcie opinii. 
                 Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła opinię nr 2/XXV/2012                 
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Wójta Gminy Kotlin złożony w Urzędzie 
Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu o dofinansowanie z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych  budowy drogi transportu rolniczego. 
Opinia dotyczy następujących  dróg: Kotlin – ul. Cicha, w Wilczy, Racendów – Lubinia Mała    
i Orpiszewek – Lutynia. 
Opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.10 Wolne głosy i wnioski. 
                 W punkcie tym głos zabrali: 
Radny Mirosław Twardowski  przekazując prośbę mieszkańców Wyszek – Gór o 
przyspieszenie utwardzenia drogi Wyszki Góry. 
Przewodniczący Rady zabrał głos mówiąc, że ma  pytanie do Policji odnośnie chodnika przy 
ul. Konopnickiej. 
Przewodniczący Rady przekazał uwagę mieszkańca ul. Norwida  na nadmierną prędkość        
z jaką poruszają się kierujący motorami. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o dokonanie konserwacji zadaszenia na piwnicy 
przy świetlicy wiejskiej w Twardowie. 
Radny Krzysztof Szyszka pozytywnie oceniając  pracę pracowników Urzędu Gminy, którzy 
jak mówił radny w ekspresowym tempie wybudowali chodnik przy drodze nr 11 w Kotlinie       
i którzy mogliby konkurować  z firmami zajmującymi się profesjonalnie  budową chodników 
wnioskował  o ile jest to możliwe o docenienie  wyróżniających się pracowników  w formie 
pieniężnej. 
Radny Mirosław Twardowski pytał – jak to się stało, że zebranie wiejskie w Wyszkach  było 
o godz. 1400, co uniemożliwiło to wielu mieszkańcom uczestniczenie w tym zebraniu, czy to 
będzie normom, czy tylko zdarzyło się teraz? 
Radny Jerzy Szymczak  mówiąc, że Wójt wydał masę pieniędzy na zakup drzewek przez co 
jest pięknie i będzie pięknie, ale   wnioskował, aby zapobiec wypuszczaniu psów z posesji, 
które niszczą drzewa i krzewy. 
Radny mówił, że  gdy jedzie sołtys, to woła się psa na  podwórze.  
Wójt uprzedzał radnego, aby nie wnioskował o wprowadzenie podatku od psów. 
Radny Szymczak dał przykład drzew i krzewów  rosnących na osiedlu za kościołem niszczone 
przez psy. 
Radny Stefan Taczała mówił, że trzeba  coś zrobić z psami. Są zgłoszenia , że psy gonią 
sarny. Podatek od psów nic nie da. Myśliwi mają ręce związane w tej sprawie, bowiem za 
zabicie psa można dostać 2 lata, a za teściową w zawieszeniu mówił radny Taczała. 
 
ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone  na XXIV sesji 
Rady. 
                Odpowiadając na wnioski zgłoszone w dniu dzisiejszym Wójt odpowiedział, że do 
końca tego roku droga na Wyszkach Górach będzie utwardzona, o czym zapewnił  3 
mieszkańców Wyszek z którymi rozmawiał na ten temat. 
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                Wójt poinformował, że parking przy ul. Konopnickiej nie ma oznakowania                  
i obowiązuje przepis, że jest to chodnik i można zatrzymać się na nim samochodem do połowy 
chodnika. 
Radna Jolanta Urbaniak mówiła, że niepotrzebna była sytuacja z Policją  i z mandatami na ul. 
Konopnickiej. Chodnik, który ma pełnić funkcję parkingu   wybudowany został  w sierpniu       
i informacja do rodziców  powinna być już 3 września, a informacja ta będzie w listopadzie. 
Informację, że będzie to parking przekazały rodzicom nauczycielki i dyrektorka  przedszkola. 
Policja przyjechała na interwencję jednej z mieszkanki ul. Konopnickiej, która stwierdziła, że 
nie wolno w tym miejscu parkować  – poinformowała radna.  
Wójt prosił, aby zwrócić uwagę na niszczenie znaków  drogowych, niszczenie ławek  i nowo 
wprawionych okien  w Szkole Podstawowej w Kotlinie. 
                  Następnie Wójt przekazał Radzie Gminy podziękowanie od mieszkańców ul.  15 
Sierpnia  za wybudowanie chodnika przy drodze nr 11 w Kotlinie.  
Wójt uważał, że następnie  trzeba by wyjść w kierunku Wyszek, a z Wyszek do Jarocina            
i w kierunku Pleszewa. Temat ten Gmina postara się rozwiązać, a może i przygotować 
stosowną dokumentację, która będzie czekała na środki i w poszczególnych latach zadanie to 
będzie  realizować. 
Przewodniczący Rady mówił, że pierwszym , który wnioskował w roku 2005  o budowę 
chodnika przy drodze nr 11 był radny Jerzy Szymczak.  
Wójt pytał – co robiono od 2005 roku?  
Wójt zapewniał, że osoby budujące chodnik  przy drodze nr 11  na pewno są docenione. 
Pracownicy ci  wykonują pracę dobrze. Gmina ma pracowników prawie,  prawie idealnie 
wykwalifikowanych, którzy nie muszą  się wstydzić swojej pracy, a robią  to tak jak 
podpowiada im  Wójt, iż mają robić nie gorzej niż u siebie w domu. Wpływ na wykonanie  ma 
także sprzęt jakim dysponuje Gmina, jak: koparka czy agregaty.  Zaoszczędzone środki Gmina 
przeznaczyła  na inne cele między innymi zakup okien dla Szkoły Podstawowej w Kotlinie. 
                 Odpowiadając na wnioski zgłoszone na XXIV sesji Rady Wójt poinformował, że 
wnioski dotyczące dróg powiatowych przekazano do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie. 
Zarząd ten udzielił odpowiedzi na wnioski zgłoszone na sesji w miesiącu sierpniu informując, 
że: 
-  drzewa suche w Racendowie i przy drodze Kotlin – Racendów zostaną ujęte w rocznym  
    planie wycinki drzew, 
-   podwójne powierzchniowe utrwalenie drogi Twardów – Wyszki zostało wykonane po 
    wcześniejszym wiosennym remoncie drogi grysem i emulsją zgodnie z obowiązującą 
    technologią. Obecnie nawierzchnia  nie posiada wyrw i jej stan nie budzi zastrzeżeń. 
    Zdaniem Zarządu uwagi radnego są co najmniej niezrozumiałe i wynikają z braku  
    podstawowej wiedzy na temat zastosowanej technologii. 
-  prace związane z wycinką krzaków oraz z usunięciem pozostałości po pniach w Twardowie  
   zaplanowano w okresie zimowym, 
-  chodnik w Sławoszewie zostanie niezwłocznie naprawiony, 
-  znaki na skrzyżowaniu w Woli Książęcej zostały uzupełnione i wymienione, 
-  obcięcie odrostów lip w Sławoszewie w rejonie zakrętu zaplanowano na najbliższy miesiąc. 
Przedsiębiorstwo Greta Sport usunęło usterkę na Orliku przy Szkole Podstawowej w Kotlinie. 
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Wielkopolski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu Oddział w Ostrowie Wlkp. 
poinformował, że rozważy możliwość wprowadzenia na 2013 rok konserwacji rzeki Lutynia. 
W 2012 roku do  konserwacji Zarząd przyjął cieki: Kotlinkę, Lubiankę i Garbacz. 
Wnioski, które zostały załatwione to: 
- ustawiono tablice informacyjne w sołectwach, 
- naprawiono kran przy posesji pana Rożka przy ul. Kosińskiego, 
- posprzątano  na ul. Dworcowej, w tym także przy sklepie ABC, 
- studzienka na ul. Spółdzielców została naprawiona dobrze, co potwierdził inspektor z Urzędu 
  Gminy obecny przy naprawie, 
- daszki przy sali wiejskiej i ubikacjach w Twardowie zostały zakonserwowane, 
- krzaki przy ul. Kościuszki przed przejazdem kolejowym zostały ścięte, 
- wniosek o środki na działalność świetlicy środowiskowej załatwiono pozytywnie i środki te  
  są  w podjętych  uchwałach na  dzisiejszej sesji. 
Wnioski o środki na sprzęt sportowy, działalność ośrodka kultury oraz na zespoły akordeonowe  
będą rozpatrzone przy opracowaniu projektu budżetu Gminy na 2013 rok. 
Pozostałe wnioski realizowane będą na bieżąco w miarę możliwości. 
            Do odpowiedzi Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie ustosunkował się radny 
Zdzisław Wodniczak mówiąc, że On może się nie znać na robocie na drogach, ale ci co się 
znają wystarczy, że popatrzą na drogę Kotlin – Parzew, która od modernizacji była już 
kilkakrotnie naprawiana. 
Radny Wodniczak mówił, że  może się nie znać, ale widzi jak się dziury zasypało, a dziury jak 
były tak są,  posypując kamyszkami. Dalej radny mówił, że  gdy pojedzie do Niemiec podejmie 
się tego i zabierze za darmo tych wszystkich patałachów i pokaże jak się robi drogi. 
           Następnie Wójt ustosunkował się do wypowiedzi radnego Stefana Taczały, który 
powiedział, że jest przeciwny budowie dróg transportu rolniczego  z tłucznia. 
Wójt powiedział, że radny Taczała bardzo często korzysta z dojazdu na polowanie i myśli, że 
drogą tłuczniową lepiej radnemu  pojedzie się, żeby  upolować  jakąś sarenkę.  
Budując drogi z tłucznia, można  zrobić dłuższe odcinki -  mówił Wójt.  
Wójt informował, że Gmina otrzyma na przebudowę dróg 75 tys. zł  i za te środki planuje 
wybudować 3,2 km dróg z tłucznia. Gdyby budowano z asfaltu wystarczyłoby tylko na 
przebudowę 1, 5 km  dróg. 
Przewodniczący Rady zabierając głos przypomniał, że opinię w sprawie budowy dróg 
transportu rolniczego Rada podjęła jednogłośnie. Chodzi tylko o to, aby nie były to wyrzucone 
pieniądze, bowiem  niektóre odcinki tych dróg będą musiały czekać za masą asfaltową 2- 3 lata 
i oby nie okazało się tak, że będzie trzeba robić od nowa.  Przewodniczący uważał, że w tym 
kontekście mówił o drogach radny Taczała. Jest to rozwiązanie bardzo dobre, ale żeby 
wytrzymało to do czasu położenia  masy asfaltowej.  
Wójt dał przykład drogi Orpiszewek – Lutynia, która utwardzona jest tłuczniem i z której 
mieszkańcy są zadowoleni. 
                  Radny Jerzy Szymczak  ustosunkowując się do odpowiedzi Wójta dotyczącej 
naprawy studzienki kanalizacyjnej na ul. Spółdzielców  mówił, że albo  ktoś wpuszcza Wójta    
w błąd, albo nie dopuszczając takiej myśli lekceważy radnego. 
Radny poinformował, że pokazał studzienkę Przewodniczącemu Rady. Studzienka ta  twierdził 
radny jest zepsuta. Nasypano piachu w studzienkę i nie chodzi tylko o jej funkcjonalność ale i o 

 



8 
 

estetykę. Normalny człowiek  gdy to zobacz, to stwierdzi, że jest to bałaganiarstwo -  mówił 
radny Szymczak. Radny prosił Przewodniczącego Rady o potwierdzenie  jak wygląda 
studzienka. 
Przewodniczący Rady powiedział, że w takim stanie jak On to widział, to studzienka nie jest 
naprawiona. 
Radny Jerzy Szymczak powiedział, że czuje się troszeczkę poniżony, ponieważ 3 – krotnie 
składał wniosek do rady i Wójta  o naprawę studzienki. Radny pytał po co funkcjonuje On jako 
sołtys? 
Radny uważał, że jeżeli nie szanuje się Go jako sołtysa, to chociaż wiek sołtysa należałoby 
uszanować. 
Wójt odpowiedział, że On szanuje. 
                  Na pytanie radnego Mirosława Twardowskiego odnośnie terminu zebrania 
wiejskiego Wyszkach  Wójt odpowiedział, że terminy zebrań uzgodniono z sołtysami i terminy 
te nie były narzucone. Zebrania w sołectwach odbyły się w godzinach: 13, 16 i 18. Prośba 
Wójta  była, aby zebrania rozłożone były w czasie, aby pracownicy Urzędu mogli je obsłużyć. 
Wójt zapewniał, że na następnej sesji  przedstawi dane odnośnie frekwencji  na zebraniach 
wiejskich mówiąc, że wyglądało to różnie. 
Radny Twardowski nie zgodził się z wypowiedzią Wójta mówiąc, że  nie można powiedzieć ile 
osób by przyszło, a ile by nie przyszło na zebranie w terminie późniejszym. 
Radny informując, że sołtys mówił, iż termin zebrania był narzucony z góry, pytał –czy taki 
termin będzie obligatoryjny? 
Wójt odpowiedział, że nie. 
                  Następnie radny Bogdan Pacholak zabrał głos w sprawie wypowiedzi Wójta 
odnośnie zwrócenia uwagi na niszczone mienie i odpowiednie zareagowanie.  
Radny mówił, że u nas jest tak, że  zgłaszając  pewne zdarzenie Policji przyjedzie ona do 
zgłaszającego, który dzwonił, a nie do tego, który dokonał zniszczenia. 
 
ad. 12 Zamknięcie obrad. 
                Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja Rady Gminy będzie sesją 
uroczystą połączoną z zakończeniem obchodów  Roku Księdza Stanisława Rymarkiewicza,      
z tym, że będzie także część robocza sesji na której podjęte zostaną uchwały dotyczące 
podatków na 2013 rok. 
               Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady zamknął XXV sesję Rady 
Gminy Kotlin. 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                                         Przewodniczący Rady 
                                                                                                         (-)  Czesław Moch 
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